

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

STATE MANAGEMENT OF SMALL BUSINESS DEVELOPMENT

Zhang Tingting

Scientific supervisor –

Academic degree, Academic title

PhD, Associate Professor

N.S. Minko

Minsk, 2025

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis: 57 pages, includes 3 chapters, refers to 50 sources

2. Keywords: SMALL BUSINESSES, STATE MANAGEMENT, SMALL BUSINESS DEVELOPMENT POLICY, SUSTAINABILITY AND ECONOMIC DEVELOPMENT, FINANCING

3. The content of the work

Object of the study This work will analyze the feasibility of state policy in the field of small business development through state support for small enterprises and the social relations arising in this area.

Subject of the study includes a set of specific legal measures of the state policy of small business development, measures for its implementation and assessment of the effectiveness of state support for small businesses.

The aim of the thesis: is to analyze state management in the field of ensuring sustainable and healthy development of small enterprises. It is important to deeply examine how the Chinese government supports small businesses, the effectiveness and support of its policies, and the impact of these policies on small business development.

Methods of research: the literature research method as the main method, supplemented by the case analysis method, as well as the formal legal method, synthesis, comparison and generalization, a systematic approach.

Results: This study explores the key role of small businesses in the global economy, analyzes the policies and practices of different countries in promoting the development of small businesses, and identifies the key factors for the successful development of small businesses and the role of national policies in this process. The study finds that small businesses, as an important source of economic vitality, have a significant impact on economic growth, job creation, and technological innovation.

Reliability of materials and results of the thesis: The materials used and the results of the thesis work are reliable. The work was done independently.

Recommendations for the use of the results: The results of the thesis can be used to provide new ideas and strategic directions for in the field of small business development through state support for small enterprises and the social relations arising in this area.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем дипломной работы: страниц 57, источников 50.

2. Перечень ключевых слов: МАЛЫЙ БИЗНЕС, ГОСУДАРСТВЕННОЕ УПРАВЛЕНИЕ, ПОЛИТИКА РАЗВИТИЯ МАЛОГО БИЗНЕСА, УСТОЙЧИВОСТЬ И ЭКОНОМИЧЕСКОЕ РАЗВИТИЕ, ФИНАНСИРОВАНИЕ

3. Содержание работы

Объект исследования: в данной работе проанализирована целесообразность государственной политики в области развития малого бизнеса с учетом государственной поддержки малых предприятий и общественные отношения, возникающие в этой сфере.

Предметом исследования является комплекс конкретных правовых мер государственной политики развития малого бизнеса, меры по ее реализации и оценку эффективности государственной поддержки малого бизнеса.

Цель дипломной работы: комплексный анализ государственного управления в области обеспечения устойчивого и эффективного развития малых предприятий. Важно глубоко изучить, как китайское правительство поддерживает малые предприятия, осуществляет поддержку проводимой в их отношении политики, а также влияние этой политики на развитие малого бизнеса.

Методы исследования: используется метод изучения литературы, дополненный методом анализа конкретных ситуаций, а также формально-юридический метод, синтез, сравнение и обобщение, системный подход.

Результаты: В данной работе изучается ключевая роль малого бизнеса в мировой экономике, анализируется политика и практика разных стран в области содействия развитию малого бизнеса, выявляются ключевые факторы успешного развития малого бизнеса и роль национальной политики в этом процессе. Исследование показывает, что малый бизнес, являясь важным источником экономической жизнеспособности, оказывает значительное влияние на экономический рост, стимулирует создание новых рабочих мест и технологические инновации. Сравнивая политику и практику разных стран, формируются стратегические ориентиры для развития малого бизнеса в Китае.

Достоверность материалов и результатов диссертации: Использованные материалы и результаты дипломной работы достоверны. Работа выполнена самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов: Результаты диссертационной работы могут быть использованы для предоставления новых идей и стратегических направлений государственного управления в области обеспечения устойчивого и эффективного развития малых предприятий.